
 

Zápis ze zasedání Akademického senátu FTZ ČZU v Praze konaného dne 

23. 1. 2024 

 
Přítomni: Tatiana Alexiou Ivanova, Tamara Fedorova, Ladislav Kokoška, Olga Leuner, Barbora 
Motýlová, Miroslav Mulko, Johana Rondevaldová, Natálie Šimáčková, Vladimír Verner.  
 
Hosté: Patrick Van Damme, Iva Viehmannová, Ilona Marková, Simona Marková, Petra Kejřová, 
Francisco Ceacero, Karolína Brandlová, Pavla Hejcmanová, Martina Komárková, Jiří Černý, Jan 
Staš, Petra Chaloupková, Tereza Brůna Slámová, Stacy Hammond Hammond, Hynek Roubík, 
Jan Banout, Jana Mazancová, Iva Kučerová (online) 
 
 
Zasedání, které se konalo v prezenční formě od 9.00 v místnosti č. 401, zahájila Dr. Fedorova. 
Senát byl usnášeníschopný pro přijetí rozhodnutí o všech bodech programu zasedání i dle čl. 
12 odst. 1 Jednacího řádu AS FTZ.  
 
 

Schválení programu zasedání 
Dr. Fedorova seznámila členy AS FTZ s navrženým programem, který byl rovněž zaslán 
emailem v pozvánce na zasedání všem členům AS FTZ dne 16. 1. 2024. 
 
Navržený program: 

1. Vystoupení děkana a odpovědi na otázky od zaměstnanců a studentů FTZ 
2. Projednání podnětu Mgr. Haškové ohledně možného zneužití funkce předsedkyně AS 

FTZ 
3. Stanovisko senátu k výměně proděkana pro vědu, výzkum a doktorské studium 
4. Možnost vzniku pracovní skupiny či jiného systému, který by projednával potřeby a 

problémy studentů 
5. Různé 

 
Diskuze k navrženému programu: prof. Kokoška a Dr. Rondevaldová zaslali 22. 1. 2024 email 
senátorům s námitkou k bodu č. 1 navrženého programu zasedání AS FTZ (které se uskuteční 
23. 1. 2024). Prof. Kokoška v tomto emailu vyjádřil názor, že bod č. 1, který se týká otázek 
zaměstnanců a studentů FTZ směřovaných děkanovi, neodpovídá § 27 zákona č. 111/1998 
Sb. ani článku č. 2 jednacího řádu specifikujícího působnost AS FTZ. Dále uvedl, že pro diskusi 
zaměstnanců a studentů s děkanem a ostatními členy vedení FTZ jsou standartně určeny jiné 
existující nástroje (např. setkání akademické obce). Dr. Fedorova informovala členy AS FTZ o 
tomto bodu emailem 21. 12. 2023 a k tomuto bodu se nikdo do 22. 1. nevyjádřil. Dr. Fedorova 
reagovala na výše zmíněný email z 22.1. s informací, že dle čl. 6 Statutu FTZ „Děkan FTZ za 
svou činnost odpovídá AS FTZ“, tím pádem má senát právo se ptát na zásadní otázky, které 
k jeho činnosti patří, a to i formou dotazů od zaměstnanců. 
 

Akademický senát FTZ 
Česká zemědělská univerzita v Praze,  
Kamýcká 129, 165 00 Praha - Suchdol 
 



 

2 

Dr. Fedorova vyzvala k hlasování o programu zasedání. 
 
Výsledek hlasování: 6 pro, 2 proti, 1 zdrž. 

➢ AS FTZ schválil navržený program zasedání 

 

Vystoupení děkana a odpovědi na otázky od zaměstnanců a studentů FTZ 
Zaměstnancům FTZ byl dr. Fedorovou emailem zaslán odkaz na online formulář, kam mohli 
vkládat své otázky pro děkana a management FTZ. Celkem přišlo 21 vyplněných formulářů 
s 55 otázkami. Otázky následně předsednictvo AS FTZ utřídilo do tematických skupin a zaslalo 
děkanovi 11. 1., aby dle svého uvážení otázky probral s managmentem fakulty a připravil si 
odpovědi. 
Děkan FTZ, prof. Patrick Van Damme, vystoupil na zasedání AS FTZ, aby na tyto otázky 
reagoval a odpověděl. Prof. Van Damme konstatoval, že nebude odpovídat na jednotlivé 
otázky a že některé otázky jsou osobní, tedy je preferuje probrat později s lidmi, kteří se ptali. 
Obecně se vyjádřil k tématům ohledně rozpočtu FTZ a mezd zaměstnanců, k atmosféře a 
vztazích na fakultě, k otázce bezpečnosti na ČZU/FTZ, PhD studia a výše stipendií. 
V následné diskuzi byly přítomnými pokládány děkanovi otázky a byla vedena diskuze ohledně 
vize a personálního zabezpečení centra projektů FTZ, rozpočtu a finanční situace fakulty, 
komunikace mezi nadřízenými a podřízenými pracovníky a zaměstnanci obecně, brzkého 
obnovení tzv. „financial committee FTZ“, vztazích českých studentů se zahraničními studenty. 
V diskuzi vystoupili: Simona Marková, Francisco Ceacero, Karolína Brandlová, Pavla 
Hejcmanová, Martina Komárková, Jiří Černý, Petra Chaloupková, Tereza Brůna Slámová, Stacy 
Hammond Hammond, Hynek Roubík, Jan Banout, Jana Mazancová, Tamara Fedorova, 
Vladimír Verner, Barbora Motýlová, Miroslav Mulko, Natálie Šimáčková. 
V závěru diskuze se Dr. Fedorova dotázala prof. Van Damme, jestli fakulta nějak postoupila 
v překladu oficiálních dokumentů FTZ, jak bylo projednáváno na minulém zasedání AS FTZ. 
Prof. Van Damme informoval, že zatím nikoliv. Dr. Fedorova poprosila pana děkana, aby 
nezodpovězené otázky dořešil alespoň individuálně, a poděkovala panu děkanovi za účast, 
který opustil zasedání.  
 

Projednání podnětu Mgr. Haškové ohledně možného zneužití funkce předsedkyně AS 
FTZ 
Dr. Fedorova předala slovo v tomto bodě Dr. Leuner, která situaci uvedla. Mgr. Hašková poslala 
všem členům AS FTZ 7. 12. 2023 email, ve kterém žádá o přezkoumání, zda nedochází ke 
zneužití funkce předsedkyní AS, a to v důsledku vyjádření Dr. Fedorové na kolegiu děkana ze 
dne 6. 12. 2023, kde Dr. Fedorova sdělila informaci, že si k ní chodí zaměstnanci FTZ stěžovat 
na chování Mgr. Haškové a Mgr. Dočkalové. Dr. Fedorova v odpovědi na email Mgr. Haškové 
obratem sdělila, že nikdy neuvedla, že se jedná o stanovisko senátu, že pouze sdělila informaci 
kolegiu děkana, že na ní obrátilo několik zaměstnanců se stížnostmi. Mgr. Hašková byla na 
zasedání AS FTZ pozvána, ale nedostavila se. V diskuzi k tomuto tématu vystoupili: Fedorova, 
Chaloupková, S. Marková, Motýlová, Leuner, Verner, Kokoška, Rondevaldová, Alexiou Ivanova. 
Dr. Leuner shrnula, že AS FTZ v této věci může těžko rozhodovat, pokud nemá přesné 
informace, jaké ustanovení Dr. Fedorova porušila, a když členové AS FTZ na kolegiu děkana 
nebyli přítomní. Prof. Kokoška navrhnul hlasovat o dříve formulovaném usnesení: „Tamara 
Fedorova nezneužila funkci předsedy AS FTZ svým vyjádřením na Kolegiu děkana konaného 
dne 6. 12. 2023“. Dr. Fedorova vyzvala k hlasování a uvedla, že se v dané věci zdrží hlasování. 
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Výsledek hlasování: 4 pro, 0 proti, 5 zdrž. 
➢ AS FTZ neschválil usnesení ve znění „Tamara Fedorova nezneužila funkci předsedy 

AS FTZ svým vyjádřením na Kolegiu děkana konaného dne 6. 12. 2023.“ 
 

V budoucnu by předseda AS FTZ měl podobné stížnosti od zaměstnanců či studentů projednat 
předem se členy AS FTZ. 
 

Stanovisko senátu k výměně proděkana pro vědu, výzkum a doktorské studium    
Dr. Fedorova 9. 1. 2024 obdržela informaci od pana děkana ohledně změny na pozici 
proděkana pro vědu, výzkum a doktorské studium, platné k datu 15. 1. 2024. Tuto informaci 
předala členům AS FTZ. Prof. Banouta, který byl jmenován na pozici prorektora ČZU, nahradil 
na pozici proděkana doc. Roubík. Nikdo z členů AS FTZ neměl námitek před termínem změny 
ani v průběhu zasedání AS FTZ. AS FTZ bere na vědomí tuto změnu a přeje doc. Roubíkovi 
hodně štěstí na nové pozici.  
 

Možnost vzniku pracovní skupiny či jiného systému, který by projednával potřeby a 
problémy studentů   
Dr. Fedorova se vrátila k diskuzi, která započala v rámci bodu 1 ohledně nastavení funkčního 
systému, který by pomohl řešit potřeby a problémy studentů na FTZ. V diskuzi k tomuto tématu 
vystoupili: Motýlová, Hammond, Fedorova, Chaloupková, S. Marková, Šimáčková, Mulko, 
Verner. Závěrem z diskuze vyplynulo, že tyto systémy na ČZU/FTZ existují, ale studenti se 
v nich neorientují a nevědí, jakým způsobem a s kým daný problém řešit. Zapojení do diskuze 
se shodli na potřebě vzniku jednoduchých „guidelines“, které by pomohly studentům FTZ se 
zorientovat. Základní návrh těchto guidelines zpracuje zahraniční oddělení, které je bude sdílet 
k připomínkám. Bylo by vhodné zapojení také Student Ambassadors. Ing. Motýlová dále 
sdělila, že by bylo vhodné více pracovat se studenty a zjišťovat jejich motivaci a důvody, proč 
na fakultě chtějí či nechtějí pokračovat ve studiu. Dr. Fedorova připomněla evaluace studijních 
programů se studenty, které dříve probíhaly.  
 
 

Různé 
Nikdo z přítomných neměl další body k projednání či diskuzi. Dr. Fedorova tedy poděkovala 
všem za účast a ukončila zasedání AS FTZ. 
 
 
Zapsala: Tamara Fedorova 
 

Tamara Fedorova 
Předseda AS FTZ ČZU v Praze 


